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Všeňské kulturní léto bylo v pátek 30. června 2017 zahájeno minivýstavou 

semilského fotografa Ing. Tomáše Hyky. Minivýstava je umístěna ve 

vestibulu Obecního úřadu ve Všeni a je otevřená v pracovní dny do konce 

srpna. Přinášíme Vám rozhovor s autorem fotografií.  
 

Říkají Vám něco pojmy vývojka, 

ustalovač? Či znáte to napětí, 

očekávání, že z udělaných 

obrázků vyleze pěkná fotka?  

Mně ano. Mám to od mala. Už jako 

malý kluk jsem ležel na poličce ve 

fotokomoře a koukal jsem, jak 

tátovi lezou fotky z vývojky. Jako 

malý kluk jsem je vyndával z 

vývojky přes ustalovač. Vím, co to 

jsou žluté prsty, vím, jak chutná vývojka a jak je kyselý ustalovač.  
 

A co nové digitální technologie? Ovlivnily Vaši fotografickou tvorbu?  

Na digitální technologii jsem přešel docela brzo. Hned po revoluci jsem 

prodal všechny analogové foťáky, který jsem měl velmi kvalitní. Dodnes se 

dělá analog, ale ve velmi malé míře. Někde kolem roku 2000 jsem začal 

fotit na digitál - na automat Hewlett Packard a pak už následovaly různé 

zrcadlovky. Po čase jsem zjistil, že mě digitál začal bavit více než analog, že 

nabízí nové možnosti zpracování fotografií.  
 

Čtenáře bude zajímat, v čem je rozdíl digitálu proti analogu? Zkuste 

nějakou jednoduchou definici.  

Říkalo se, že čipy digitálů nejsou tak pružné jako filmy, což už není tak 

dramatický rozdíl. Čipy se za ta léta hodně vylepšily. Pokud si koupím 

digitál, tak už nemusím kupovat další věci. Prostě koupím kartu, nabiju 

baterie a fotím. Pak ještě potřebuji program, ve kterém pořízený obrázek 

vyvolám. Fotka nespadne z čipu hotová, tak to určitě není. Musím mít 

velkou sebekontrolu a hodně mazat. Ale hlavní co je, že člověk na digitálu 

vidí co tam má a může hned posoudit, zda je snímek dobrý či ne. Pokud 

není snímek dobrý, tak to můžete hned opakovat. A samozřejmě si člověk 

začne přikupovat další objektivy, které potřebuje pro svůj vývoj. 

     U analogu  bylo  jedno políčko kinofilmu, které stálo nějaké peníze, pak 

byla potřeba vývojka, ustalovač atd. Bylo to dobrodružství.   
            pokračování na straně 2. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

   VŠEŇSKÉ KULTURNÍ LÉTO ZÁČALO VERNISÁŽÍ FOTOGRAFIÍ  Í    SLOVO STAROSTY          .            

Vážení občané, 
 

     máme tady prázdniny a s nimi 

období dovolených a odpočinku. 

Doba, na kterou se všichni 

těšíme, zejména děti. 

     I v minulém období se událo 

hodně věcí a kulturním 

vyvrcholením byl koncert 

dětského pěveckého souboru 

Severáček. 

     Asi nejdůležitější událostí bylo 

XVI. zasedání zastupitelstva 

obce. Na něm se schvalovaly 

nejdůležitější dokumenty obce. 

Těmi jsou závěrečný účet obce a 

účetní uzávěrka. Vzhledem k 

výtkám kontrolních orgánů k 

uzávěrkám minulých období byl 

závěrečný účet schválen s 

výhradou. Musím konstatovat, že 

jsme hospodařili dobře. Při 

rozpočtu obce ve výši cca 6,5 mil. 

korun se nám podařilo, bez 

významných omezení, 

proinvestovat do rozvoje obce 

více jak 3 mil korun, tedy téměř 

polovina peněz byla vydána na 

obecní blaho. 

     Pozitivní zpráva je, že naše 

žádost o dotaci na obecní rozhlas 

byla schválena a nyní již začaly 

práce na realizaci. 

Předpokládáme, že nejdéle do 

poloviny října by mohl být 

rozhlas v provozu. 

     Na závěr Vám chci popřát 
slunné prázdninové dny plné 

pohody. 
                    Radim Janeček, starosta 
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pokračování ze strany 1. 

Fotíte někde ve světě, na dovolené, na svatbě, 

přijedete domů, dáte film do vývojky a někdy 

zjistíte, že se vyskytl nějaký problém a třeba také na 

filmu nebylo nic. Nestávalo se mi to často, ale 

jednou jsem nějak popletl naexponované a 

nenaexponované filmy. Byla to zrovna svatba a bylo 

to pro mě velmi nepříjemné... 
 

Analogové technologie byly napínavější 

dramatičtější, digitální technologie je rychlá a 

zajímavější. Co fotíte nejradši?  

Hodně rád fotím výseky z krajiny, vody, neumím 

velké krajinné celky. Většinou si vyberu nějaký 

detail, to mě baví. Chci, aby to bylo prostorové, aby 

to bylo hezké, aby byla část ostrá a část rozostřená. 

Fotím to, co mne zaujme.  
 

Takové fotografie je možné vidět na minivýstavě. 

Jak to děláte, že fotky mají energii, náboj, pohyb, 

že je z toho cítit prostředí, ve kterém fotka 

vznikala?  

Hodně se na tvorbu fotky soustředím, snažím se v 

tom něco vidět. Mám pocit, že když to takto lidem 

ukážu a ten kdo má podobné cítění či fantazii, tak to 

vidí taky. Záleží na každém jednotlivci, jak 

fotografii vnímá.  
 

Kterou fotku považujete za nejkrásnější, 

nejzajímavější? A máte vůbec takovou fotku?  
Mám jednu fotku, která se jmenuje Demolition Man, 

vznikla v prostorách bouraných starých fabrik, kde 

jsem pro majitele fotil dokumentaci. Na fotce 

pracovník odřezával velkou flexou trubky, od 

kterých odlítávaly neskutečné roje jisker. S touto 

fotkou jsem vyhrál Mapový okruh Českého ráje a je 

to jedna z fotek, kterých za život nenafotí člověk 

moc.  
 

Plánujete nějakou výstavu nebo jste již měl 

nějakou výstavu?  

Měl jsem výstavu již v analogovém období v 

Bakově nad Jizerou, kde jsem v té době bydlel, 

velkou autorskou výstavu v muzeu v Semilech, která 

se docela povedla, neboť měla jednu z velkých 

návštěvností. Příští rok koncem března opět plánuji 

větší výstavu ve velkých prostorech archivu v 

Semilech. Budou tam vidět i fotky, které jsem zatím 

nikde nevystavoval.  
 

Vrátím se k současné výstavě ve Všeni. Je možné 

si vystavené fotografie koupit?  

Samozřejmě, fotografie lze zakoupit i v jiných 

formátech, než jsou vystavené. Ceny fotografií jsou 

rozumné pro kupující. Jsem rád, že někomu mé 

fotografie budou dělat radost a potěší ho.  

Děkuji za rozhovor a přeji dobré světlo.   

Rozhovor připravila Eva Hašlarová  

 
    Dne 26. 6. 2017 od 19 hodin proběhlo Veřejné 

zasedání zastupitelstva v zasedací místnosti 

Modrého domečku v Ploukonicích. 

     Starosta 

obce přivítal 

přítomné 

zastupitele i 

občany. Poté 

zahájil 

veřejné 

zasedání. 

Avizovaný program zasedání byl opět doplněn nové 

body.  Kompletní zápis ze zasedání je k dispozici na 

webových stránkách obce.  

     Mezi projednávanými body byla rezignace paní 

Hany Hlůžové na funkci zastupitelky. Na její místo 

byl zvolen a slibem zastupitele potvrzen pan Petr 

Bursa. 

     Poté byl projednáván zápis z minulého 

zastupitelstva, námitky k zápisu nebyly vzneseny. 

Úkol pro pana starostu byl, zveřejnit otevírací dobu 

multifunkčního hřiště ve Všeni a zajistit plné využití 

během prázdnin. Pan starosta vysvětlil celou 

problematiku se závěrem, že multifunkční hřiště 

bude v plném provozu během prázdnin, jakmile 

bude zprovozněno zaměstnanci obce. Přesný termín 

bude zveřejněn na webových stránkách obce.  

     Z tématu projednávání závěrečného rozpočtu 

obce za rok 2016 zmiňme, že zůstatek na účtech 

obce je cca 3 mil. Kč. Do rozvoje obce je potřeba 

investovat, a z tohoto důvodu je potřeba vytvořit 

strategii rozvoje obce. Zároveň je třeba se zaměřit na 

získávání dotačních titulů. Závěrečné rozpočty byly 

schváleny s výhradou. 

     Téma prodeje pozemků bylo přesunuto na příští 

zastupitelstvo.  

     Dle současné legislativy muselo zastupitelstvo 

ustanovit dobu a místo na uzavírání sňatků ve Všeni. 

Stanoven byl pátek od deseti do čtrnácti hodin 

v knihovně obce. Zároveň současná legislativa 

umožňuje na základě žádosti změnit dobu i místo 

uzavírání sňatků. 

    Byla projednána a schválena dvě práva stavby, 

odsouhlasena možnost získání dotačního titulu na 

zpracování územního plánu obce Všeň i na možnost 

dotace na územní studii obce. 

    Projednávána příležitost odsouhlasení nákupu 

kompostéru pro občany v rámci dotačního titulu. 

Pokud se podaří dotaci získat, tak budou zrušeny 

velké bio kontejnery, které přijdou ročně obec 

minimálně na 250 tisíc korun. 

   Paní Iva Skupová rezignovala na funkci 

předsedkyně i členky kulturního výboru. Této 

funkce se prozatímně ujal starosta obce. 

   VEŘEJNÉ ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA    .            
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    Diskuse se tentokráte týkala rozličných témat. 

Proběhla informace o revizi stavu ploukonického 

mostu. Bohužel došlo ke zhoršení technického stavu 

a může být ponechán průchod pro pěší a cyklisty.  

     Obci se podařilo získat dotaci ve výši cca 1 mil. 

Kč z roku 2016 na pořízení obecního rozhlasu, 

budou následovat výběrová řízení a zrealizováno by 

mohlo být v průběhu podzimu 2017.  

     Pan starosta vznesl dotaz k zastupitelům na 

ochranu biokoridorů, jejich současný stav je 

neutěšený, hlavně v části Borčiče.  

     Diskutovalo se o lokalitě Mokrý II. Z důvodu 

nesouhlasu některých majitelů pozemků musí dojít 

ke změně pojetí celého plánu výstavby. Dojde ke 

zjednodušení územní studie. Budou probíhat další 

jednání. Územním studií Mokrý II se nyní nebude 

rada obce zabývat. Kanalizace bude vedena 

pravděpodobně zelenou cestou. 

     Je potřeba schválit Vyhlášku o zhodnocení 

pozemků v rámci celé obce.  

     Zastupitelé obce ukládají ing. Janečkovi zahájit 

jednání o případném převodu ploukonického mostu 

do majetku Libereckého kraje.  

     Paní Skupová podala informaci o plánovaném 

výletě na Zahradu Čech do Litoměřic 23. 9. 2017 a 

informovala, že Loučení s létem proběhne 3. 9. 2017 

na Kopanině. 

      Veřejné zasedání zastupitelstva bylo ukončeno 

ve 21 hodin. A vy můžete přijít na další veřejné 

zasedání zastupitelstva v pondělí 25. září 2017 od 19 

hodin. 

 

 

TŘÍDÍME DOMOVNÍ ODPAD 
     V návaznosti na informaci z minulého čísla 

obecních novin informujeme občany, že se 

v současné dokončují práce na žádosti o dotace na 

kompostéry a popelnice na plastový odpad. 
 

SPORTUJEME NA VŠEŇSKÉM HŘIŠTI 
     Od 10. července 2017 mohou občané opět 

využívat hřiště pro sportovní aktivity. 

Upozorňujeme, že je nutné dodržovat provozní řád 

zveřejněný na webu obce a na hřišti. 
 

KONZUM OTEVŘEN DO 16,30 HODIN 
Na žádost 

občanů byla 

provozní 

doba 

obecního 

konzumu 

prodloužena 

do 16,30 
hodin.   

 

ANDULA DOPLŇOVÁNA VODOU 

NA VŠEŇSKÉM LETIŠTI  
     Ve čtvrtek dne 15. 06. 2017 ve 13:15 hodin byl 

naši jednotce vyhlášen požární poplach za účelem 

doplňování vody do letadla zn. Andula. Letadlo 

vzlétlo z jičínského letiště, aby pomohlo ze vzduchu 

hasit lesní požár o rozměrech cca 100 x 100 m 

v katastru Mírová pod Kozákovem -  Loktuše. 

S požárem v té chvíli bojovalo 7 jednotek. Naše 

jednotka na všeňském letišti provedla šestkrát 

naplnění letadla hasební látkou. Kyvadlovou 

dopravu zajišťovala jednotka z Hodkovic. Po 

ukončení plnění jsme se vrátili zpět na základnu. 

      Naše jednotka je předurčena k plnění, jak 

letounů, tak i 

vrtulníků 

s bambivakem, 

Byl první ostrý 

výjezd pro nás. 

Všem členům patří poděkování za dobře odvedenou 

spolupráci při plnění letadla.          Martin Kočí 

 

NA NOC KOSTELŮ SE OPĚT ZPÍVALO 
V pátek 9. června 2017 

proběhla celorepubliková 

akce NOC KOSTELŮ. 

Ve Všeni vystoupil 

Pěvecký soubor Ještěd 

z Liberce. 
 

PODĚKOVÁNÍ POHÁDKOVÝM BYTOSTEM 

Ve čtvrtek 22. 

června 2017 

uspořádaly hlavní 

organizátorky 

Monika a Iva 

Pohádkového lesa 

posezení s 

„pohádkovými bytostmi“ a jejich pomocníky v ZŠ. 

Proběhlo celkové zhodnocení akce. Přítomní zhlédli 

video a fotografie pořízené panem Havlasem. 
 

ZÁJEZD NA DIVADLO NA HRADĚ KOST 

Letos opět pořádala 

obec Všeň zájezd 

na Kost na 

divadelní 

představení  Jak je 

důležité míti Filipa 

od Oskara Wildea. 

Konverzační komedie se satirickými prvky a 

dialogy, v niž se mísily ironie, sarkasmu či paradoxů 

pobavila všechny přítomné, kteří se mnohokrát od 

srdce zasmáli i díky skvělému výkonu herců. 

   ZPRÁVY Z OBECNÍHO ÚŘADU                  …. 

   CO SE V OBCI UDÁLO                                  .            

JSDHO Všeň 
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DOPIS KE KVĚTNOVÝM OSLAVÁM 

     Jak jsme Vás již informovali v minulém čísle 

ON, obdrželi jsme dopis pí. Černé z Mokrého, který 

se věnuje oslavám osvobození. Přinášíme ho v 

plném znění, jak jsem pí. Černé slíbil. 

     Jak jistě víte, ve funkci starosty jsem rok. Nejsem 

rodákem a některé věci prostě nemohu znát. Předání 

obce od p. Herbsta proběhlo během necelých 5 

minut. Proto diskutuji s Vámi, a zejména se staršími 

občany - pamětníky, abych tyto informace získal. A 

jsem Vám za tyto rozhovory vděčný, neboť jsou pro 

mě studnicí poznání. 

     Rozhodně se nepotřebuji zviditelňovat. Myslím, 

že díky svému postavení v obci jsem dostatečně “na 

ráně”. Občané obce, kteří položili své životy v první 

světové válce, mají hodně společného s oslavami 

osvobození. Nebýt těchto našich hrdinů, a velkého 

zástupu dalších, nebyla by potlačena rozpínavost 

tehdejších mocností. Je otázkou, jak by vypadaly 

Čechy dnes, a jestli vůbec by český stát existoval. 

Položení kytice je tedy vyjádření úcty těmto našim 

občanům, kteří se svými životy také zasloužili o naši 

přítomnost. 

     Paní Černá děkuji Vám za údržbu pomníku 

našich padlých mokerských hrdinů. Věřím, že nám 

poskytnete k nahlédnutí části kopií kronik obce, 

které vlastníte, neboť na obecním úřadu se bohužel 

některé díly nenacházejí a z některých byly použity 

k různým účelům fotografie, které bohužel nebyly 

vráceny zpět do kronik. Je to pro nás důležité 

zejména dnes, kdy se začaly připravovat oslavy 700 

let obce Všeň a historické materiály pro publikaci o 

Všeni budou zpracovávat historici Státního archivu a 

Muzea Českého ráje. Předem děkuji   
     Radim Janeček, starosta 

 

 

Červenec, srpen, září 2017 

ü 29. července. 2017 BLUEGRASSOVÝ 

ČTYŘLÍSTEK – tradiční festival za účasti 

špičkových kapel tohoto žánru od 17 hodin 
 

ü 4. srpna. 2017 koncert skupin POUTNÍCI 

Brno a FLASTR Mladá Boleslav od 20. 

Hodin 
 

ü 3. září. 2017 LOUČENÍ S LÉTEM na 

Kopanině, spojené s vyhlášením vítězů 

soutěží VŠEŃ MÝMA OČIMA A VŠEŃ 

JEDNA ZAHRÁDKA. 

 
 

BLAHOPŘÁNÍ NOVOMANŽELŮM 
Obecní úřad jménem občanů obce 

přeje novomanželům Barešovým, 

kteří byli oddáni V jeteli i 

novomanželům Markovým a 

Svobodovým klidné, spokojené a 

dlouholeté manželství. 
 

DRAZÍ SPOLUOBČANÉ, 
téměř po 13. letech odcházím ze zdejší pošty 

pracovat jinam. 

     Chtěla bych se tímto s vámi rozloučit a 

poděkovat vám za přízeň. O provoz pošty nemusíte 

mít obavy, místo mě nastoupí zkušená pošťačka paní 

Ilona Semenská. 

     Zároveň se také vzdávám funkce předsedkyně a 

členky kulturního výboru. Kulturních a ostatních 

akcí v obci se ráda zúčastním a budu se těšit, že se 

tam s vámi setkám. 

     S přáním všeho dobrého se loučím, vaše už 

bývalá pošťačka Iva Skupová 

 

   OZNÁMENÍ                                                  …. 

   PLÁNOVANÉ KULTURNÍ AKCE                    .           

OBECNÍ NOVINY – Periodický tisk územního 

samosprávného celku – vydává Obec Všeň, IČ 

00276278, 512 65 Všeň 10, zastoupená starostou ing. 

Radimem Janečkem, náklad 1. vydání 350 výtisků, 

zdarma do všech domácností obce a některým 

rodákům a zájemcům mimo obec. Redakční příspěvky 

píše Eva Hašlarová. Neoznačené fotografie jsou 

z archivu redakce. Distribuce novin 10. a 11. 7. 2017. 

Registrační číslo Ministerstva kultury E 10007 vydáno 

7. července 2017. Uzávěrka dalšího čísla bude 28. 

července 2017. 
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